
 
 

 

ACTA DE REUNIÓ 

CONSELL MUNICIPAL DE LA GENT GRAN 

Número de sessió: 01/18 
Caràcter: Ordinari 
Data: 19 de febrer de 2018 
Inici: 11’05 h. 
Acabament: 12’30 h.   
Lloc: Centre Municipal Frederic Mompou 

Hi assisteixen: 
 

María Jiménez, Ángel Taberner i Jaume Molins, de l’associació Casal Rafael Casanova 
Mercedes González, Luisa Chácharo i Joan Torner , de l’associació Gent Gran de 
Castelldefels 
Maria Angeles Duch i Jesús Gutierrez, de l’aula Sènior UPC Castelldefels 
Andrea Escobar, de la Fundació Uszheimer 
Loli Ramos, del Grup de Dones 
Mireia Martínez, de Creu Roja de Castelldefels 
César Barrachina, de l'associació de Familiars d'Alzheimer (AFA) 
Jesús Rodríguez, del Sindicat de Pensionistes i Jubilats de CC.OO. 
Fernando Cerpa, Regidor de Gent Gran, que actua com a president del Consell. 
Pep Ribes, Cap U.B. de l’Àrea de Gent Gran, que actua com a secretari del Consell 

S'excusen d'assistir-hi: 
 

Cap 

Absents:  
 

Representant de l’associació de veïns de Vista Alegre 
Representant de l’associació de veïns de Bellamar 
Representant de l’associació de veïns de Gran-via Mar 
Representant de l’associació de veïns del Centre 
Representant de l’Església Evangèlica 

 

Ordre del dia: 

 
1)  Aprovació acta Consell ordinari amb data 20 de febrer de 2017 
2)  Informació diversa de l’àrea de gent gran   
3)  Propostes i iniciatives per a les XXXVI Jornades de la gent gran   
4)  Informacions entitats del Consell  
5)  Precs i preguntes 



 
Desenvolupament de la sessió: 

 
1.  L’acta de la sessió anterior va ser lliurada amb la convocatòria de la reunió 

 del dia d’avui, corresponent al dia 20 de febrer de 2017 i numeració 1/17. 
 

No hi ha cap addenda ni observació. Es aprovada per assentiment. Mercedes 
 González fa una pregunta relativa a la concessió del servei de transport, per 
 conèixer com es va fer, que no altera la redacció de l'acta.  

 
2.  Pep Ribes fa una valoració de les activitats de l’Àrea de gent gran del darrer 

 curs i com han anat funcionant, tal i com es detalla del document que es 
 reprodueix, així com el desenvolupament del curs 2017/2018. 
 

“  Àrea de Gent Gran  - Curs 2017/2018 
 
Programa Salut i Diversió i Natació per la gent gran 

Hem pogut consolidar dins del organigrama municipal la figura del 3r. monitor 

de gent gran que compartim amb esports. Consolidem els 510 participants, fent 

que hi ha hagi molt poca llista d’espera. Ja estem normalitzats en Natació per a 

gent gran amb una ocupació d'una 70 de places. Enguany l'escola d'estiu 2018 

tornarà a la normalitat (Esperem arribar als 125 participants). Hem implantat 

correctament els nous continguts  (participació a altres espais i en grups grans) 

 

Cicle Caminades Diputació de Barcelona  
(pel que fa al cicle de caminades 2017/18 – Corbera de Llobregat  (novembre), 
Vilafranca del Penedès (febrer), Vallromanes (març) i Castellefels (abril). Al maig 

assistirem a la cloenda a Palau Solità i Plegamens  i ens inscriurem al proper 

(som un del municipis referents) Enguany en la tercera caminada s'incorpora la 

Marxa Nòrdica, i serem un dels primers llocs on hi haurà un circuit estable i un 

grup de gent gran que en farà ús. 

 

Servei de Transport per activitats lúdic culturals per a la gent gran 

Bon resultat amb la nova empresa de transport de les excursions (9) i sortides 

de proximitat (8) amb empresa d’autocars. Cedim autocars per a 

desplaçaments propers a les entitats de gent gran (a les 3 entitats) 

 

Oficina d’atenció a la gent gran 

(continuem atenen, però ara ja sense dia establert, donat que estem el lloc 

indicat No tenir un dia si no tots per atendre) 

 

Entitats de gent gran 

(han començat el curs amb força i ple d’activitats. Inici cursos plens i amb força 

gent) Aquest any 2018 tenim presidenta nova a l'associació gent gran. 

 
Seguiment del conveni amb Fundació La Caixa 

Renovació i adequació de nou conveni 2018   TASCA segueix sent referent, 

Activitats del programa compartit 3.0 amb normalitat (fem 5 al semestre) 

 



Per aquest 2018 impuls a projectes socials i de voluntariat -Activa la ment- (aula 

activa)  

Estrenem el curs “Entrena” (adreçat a persones amb inicis de pèrdua de 

mobilitat i autonomia) i properament de maig a juliol posem en marxa el taller 

"viure com jo vull" 

 

Seguiment tècnic amb Diputació de Barcelona 

Properament es posarà en funcionament les  enquestes de satisfacció i qualitat, 

internes i externes 

Continuem dins del grup de treball de tècnics de gent gran que es promou per 

fer trobades entre diferents municipis de referència.  

 

Consell Comarcal de la Gent Gran 

Malgrat les dificultats per trobar persones voluntàries per assistir al Consell, 

estem al dia de tot el que passa.  

 

Seguiment tècnic amb Consell Comarcal del Baix Llobregat 

Des del Consell es convoca als tècnics en diverses ocasions per fer valoració. Fa 

pocs dies hem estat inclosos en el grup de treball Bon tracte a les persones 

grans amb patiment emocional: Cap a un envelliment saludable" amb el 

suport del Departament de Treball, Benestar Social i Famílies de la Generalitat i 

la Diputació de Barcelona 

  

Centre Frederic Mompou, 

Trasllat de serveis municipals que han impedit de moment l'ampliació d'espais 

destinats a la gent gran. A l'espera de que es tornin a traslladar i també que es 

posi en marxa el projecte de trasllat del Casal de Joves 

 

Centre Cívic de Can Roca 

(Funciona al cent per cent amb totes les comoditats possibles que mica en mica 

hem introduït) Hi haurà un canvi d’ubicació proper. Nou espai més al centre. 

 

Carnets EMT i Subvencions IMSERSO 

Els Ajuntaments ja no tramitem carnets de transport com ja se sap però fem 

molta tasca de difusió i ajuda als oblits de pagament sobretot. ja no fem 

tampoc les gestions del carnet d'acompanyant que ja es pot tramitar per 

correu.  

 

Subvencions de l’IMSERSO es donen de manera directa sense esperar a Ministeri 

si no treballant amb agències de la ciutat –setembre- Aquest any passat no 

vàrem donar perquè no es va fer cap petició. Mirarem de fer arribar millor la 

informació a tothom. 

 

Activitats habituals – Bon funcionament generalitzat 

 

BONS INDICADORS DEL 2017 

 

Jornades de la Gent Gran 

Cicle Caminades 



Tallers i Xerrades per a gent gran  

Jornades de Convivència (no es fan) perquè (altres ofertes entitats gent gran) 

Carnaval 

 

CARNET DE PERSONES D’EDAT (UNA MENA DE PASSAPORT DE GENT GRAN) 
Projecte per 2019 

 
CIUTAT AMIGABLE AMB LA GENT GRAN 
Projecte per al segon semestre de 2018 

Darrers projectes transversals: 

 
PROJECTE COMSALUT  
Aïllament i solitud en gent gran  . Grup motor CAPS  

 
NOU CENTRE A VISTA ALEGRE 
Informació tallers de Vista Alegre, alguns d'ells adreçats a la gent gran i amb 

voluntaris grans. 

 
CELEBRACIÓ DIA MUNDIAL DE LA GENT GRAN 
Acte Institucional , dilluns 22 d'octubre a la Biblioteca.  

Xerrada Debat: Envelliment productiu, saludable, actiu i social.  " 

 

Nico Cerpa, regidor de Gent Gran, fa valoracions sobre diversos punts tractats. 
Comenta la consolidació del tercer monitor de gent gran, compartit amb 
esports,  que dona més valor i funció al programa de salut i diversió. 
 
Explica com va anar les obres de la piscina i les obres previstes properament 
per al poliesportiu, les diferents fases, sobretot a la primera que afectarà 
aquest estiu als vestidors de la piscina, per després fa per trams els diferents 
espais del poliesportiu.  
 
Sobre la Marxa Nòrdica, comenta que Castelldefels serà la primera ciutat que 
tindrà tres recorreguts de diferent distància, i que la gent gran estarà implicada 
en l'acte de la que serà la primera Marxa el proper diumenge 7 d'octubre. 
 
Sobre els espais de la gent gran, i el fet que no s'hagi pogut ampliar l'espai 
destinat a la gent gran, comenta que s'ha hagut d'acollir un servei municipal 
(salut i consum) durant uns mesos i que aquest lloc properament estarà ja 
destinat només per a gent gran., La causa ha estat el fet de que l'edifici nou de 
l'ajuntament, es un edifici malalt i s'han hagut de traslladar personal amb 
urgència. Agraeix a la gent gran la seva paciència.  
 
Fa esment del projecte de trasllat del Casal de Joves al Casal de Cultura, tal i 
com estava previst serà abans d'acabar la legislatura i es guanyarà més espai 
encara per gent gran. Continua endavant. 
 
Sobre l'espai de gent gran de Can Roca també comenta que properament es 
començarà amb l'obra de l'edifici de la República  el que permetrà traslladar el 
casal i farà que més gent del centre se'n beneficiï. 



 
Finalment també comenta sobre els espais del Pla de Barris de Vista Alegre, 
comentant que aviat s'habilitarà la sala polivalent on les entitats podran fer 
activitats incloent-hi la gent gran. I que també està el projecte llest per 
construir el nou centre cívic de Vista Alegre que comptarà en la seva primera 
planta amb un casal per a la gent gran. 
 
Jesús Rodríguez, pregunta precisament sobre les goteres del poliesportiu. Nico 
Cerpa admet que hi han sobre la pista esportiva i que ja s'han detectat i reparat 
diverses. Falten un parell que es resoldrà properament amb la prova d'aigua 
prevista, per tal de poder validar a l'empresa l'obra feta. 
 
Mercedes González fa esment a si es demana garanties sobre les obres, 
responent el regidor que es obligatori per contracte. 
 
Luisa Chácharo fa consideració sobre una proposta d'ús de la sala d'informàtica, 
sobre els horaris. Pep Ribes li respon que miraran de quadrar horaris amb els 
requeriments de la Fundació La Caixa per encaixar el millor possible tots els 
cursos que es proposin. 

 
3. Pep Ribes fa saber que les dates proposades per les XXXVI Jornades de la Gent 

Gran es faran del 15 al 27 de maig. Proposa el dia 23 de maig per fer l’acte 
central de les mateixes. Que la primera setmana de les jornades hi ha reservat 
diversos dies el Teatre i que també hi ha alguns dies de reserva de la Biblioteca. 
Al no haver-hi cap objecció dels presents queda les dates determinades.  
 
Es demana la seva col·laboració com sempre pel lliurament dels regals a les 
Noces d’Or. La resta de dates i actes es donaran a conèixer el més aviat 
possible. Com es habitual es demana col·laboració en l’aportació de propostes i 
idees d’activitats a fer i es posa de data límit per presentar-les per correu 
electrònic el dia 7 de març. 

 
4. Jesús Rodríguez comenta sobre les persones que assisteixen al Consell 

Consultiu del Baix Llobregat. Actualment assisteixen Rogelio Gallego i Antonio 
García. Tant ell com Angel Taberner s'ofereixen de voluntaris per anar-hi. 
Tanmateix s'enviarà de nou correu electrònic a les entitats per demanar més 
voluntaris. 

 
 Mireia Martínez de Creu Roja, fa saber les activitats de l'àrea d'intervenció 
 social de la seva entitat. (Envelliment Actiu, Salut Constant, Ajut a domicili 
 complementari, Taller de memòria, préstec de material ortopèdic, cursos per 
 cuidadors informals, teleassistència) 
 
 Jesús Gutierrez pregunta si es faran més Consells durant l'any, proposant fer-ne  
 un a l'octubre. Pep Ribes respon que es mirarà però que dependrà de la 
 disponibilitat de dates i feina. 
 



5. En precs i preguntes Angel Taberner pregunta sobre subvencions per les 
 vacances de l'IMSERSO. María Jiménez fa una anotació sobre una 
 empresa de serveis a la gent gran (gente con chispa)  
 
 
Sense més temes a tractar s’aixeca el Consell Municipal de la Gent Gran, a les dotze 
hores i trenta minuts del dia dinou de febrer de dos mil divuit. 
  
 
 
 
 
El secretari, 
Pep Ribes i Garasa     

Vist i plau 

       El president, 
       Fernando Cerpa Fernández 


